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Protokół nr 54/2023
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 17 października 2023 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych;
2) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
3) Przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. W chwili rozpoczęcia obrad
nieobecni byli radni: Katarzyna Dysarz oraz Jacek Król. Do posiedzenia dołączył
Jacek Król).
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 53/2023 z 26 września 2023 r.
4. Omówienie działań i problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta

Kędzierzyn-Koźle.
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle w

roku szkolnym 2022/2023.
6. Zaopiniowanie wniosku o nadanie pośmiertnie Panu Norbertowi Bickowi tytułu

„Zasłużony dla miasta Kędzierzyn-Koźle”.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 53/2023 z 26 września 2023 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak
BRAK GŁOSU (1)
Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król



projekt

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki wniósł o zamianę kolejności punktów
„Omówienie działań i problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle” i „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy
Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym 2022/2023”, ponieważ przedstawiciele
Młodzieżowej Rady Miasta jeszcze nie dotarli na posiedzenie komisji.

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak
BRAK GŁOSU (1)
Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król

Ad 4.
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Kędzierzyn-Koźle
w roku szkolnym 2022/2023.

Andrzej Kopacki wspomniał o niskiej demografii i zapytał o konsekwencje.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło poinformował, iż konsekwencje pojawią się za
4-5 lat, ponieważ w 2022 urodziło się dzieci 320, a w 2008 r. było 620 noworodków.
Natomiast trzeba pamiętać, iż w niektórych osiedlach brakowało miejsc
w przedszkolach tj. na osiedlu Cisowa, ponieważ na tym osiedlu przybyło
mieszkańców nowo wybudowanych. Przypomniał także o zjawisku socjologicznym
w całej Europie, iż młodzi ludzie przemieszczają się do większych skupisk miejskich
ze względu na uczelnie oraz pracę. Dostrzega się niechęć posiadania dzieci
w społeczeństwie w wieku rozrodczym.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki powiedział, że gmina jest wstanie
ograniczyć tendencję emigracyjną, jeśli zakłady pracy uruchomią swoją działalność, a
także plany mieszkaniowe się ziszczą. Na chwilę obecną funkcjonowanie oświaty jest
na poziomie stabilnym.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.
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Ad 5.
Omówienie działań i problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle.

Przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta poinformowali, iż organizowali festiwal
kolorów na Wyspie, spotkanie „Open Space” z uczniami na którym stwierdzono, że
młodzież nie ma gdzie się spotykać, ma problem z dojazdem do szkoły, ponieważ
autobusy  miejskie są tak przepełnione, że kierowca nie może wszystkich
potrzebujących wpuścić. Uczniowie chcieliby, aby w Parku „Orderu Uśmiechu”
powstała trampolina. Dodali, iż były organizowane eventy dla młodzieży na których
była spora frekwencja około 150 osób.

Przewodniczący komisji poprosił o informację, czy młodzież zgłaszała komuś problem
o wspomnianym braku miejsca na spotkania. Dodał, iż miejskie ośrodki raczej nie
odmówiłyby pomocy w znalezieniu takiego miejsca.

Przedstawicielka Młodzieżowej Rady Miasta odpowiedziała, iż młodzieży nie
chodziło o spotkania służbowe, ale rozrywkowe.

Przewodniczący komisji przypomniał o skate parkach, lokalach gastronomicznych,
dodał, iż na terenie dawnego dworca kolejowego powstanie lokal, który będzie także
klubem muzycznym.

Członek Młodzieżowej Rady Miasta wyjaśnił, iż chodzi o miejsce na eventy dla
młodzieży, aby miasto nie miało opinii, że nie jest dla młodzieży.

Przewodniczący komisji podkreślił, iż gmina stara się zmieniać tą opinie, dlatego
organizuje wiele imprez na Wyspie.

Zastępca prezydenta odniósł się do wspomnianego problemu dojazdu do szkół
miejskim autobusem i poinformował, że gmina dołożyła dodatkowe autobusy, więc
już rozwiązano tą sprawę.

Michał Nowak oraz Katarzyna Kukolka-Bogocz wyrazili zadowolenie z działalności
Młodzieżowej Rady Miasta i poprosili, aby wszystkie wątpliwości, problemy zgłaszać
na bieżąco.

Katarzyna Kukolka-Bogocz dopytała, czy młodzież ustaliła szczegóły, gdzie chciałaby
się spotykać, jaka miałaby to być lokalizacja oraz, czy miałby to być np. pub.
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Przedstawiciel odpowiedział, że zależy to od wieku, ponieważ uczniowie od 8 do 12
lat chcieliby utworzenie trampolin, rozbudowanego placu zabaw itp., a młodzież do 16
roku życia byłaby zadowolona z kawiarni, miejsca w parku z restauracją. Natomiast
osoby pełnoletnie mogłyby się spotykać w klubie.

Katarzyna Kukolka-Bogocz poprosiła, aby zastanowić się konkretnie, co chciałaby
utworzyć.

Grażyna Filipowicz zasugerowała spotkanie z przewodniczącymi rad osiedli, którzy
posiadają swój budżet i organizują dzień dziecka, spotkania integracyjne pn. „Poznaj
sąsiada” itp.

Hanna Białas poinformowała, iż niestety w naszym mieście nie ma dużo młodych
ludzi, nie ma uczelni studenckiej, więc kluby nie potrafią się utrzymać. Poprosiła, aby
przedstawiciele przyszli do Miejskiego Ośrodka Kultury.

Przedstawicielka poinformowała, iż ostatnio uczniowie wpadli na pomysł, aby na
przełomie maj/czerwiec uczestnicy kółek teatralnych przedstawili swoje pokazy.

Przedstawiciel odniósł się do kwestii autobusów miejskich i powiedział, że
wystarczyłoby przedłużyć linię autobusową nr 2 na osiedle Żabieniec raz na weekend,
ponieważ w weekendy nie ma żadnego autobusu na te osiedle.

Zastępca prezydenta poinformował, iż analizowano ten problem, ale okazało się, że
zapotrzebowanie jest bardzo małe, ale przekaże ponownie prośbę prezes Miejskiego
Zakładu Komunikacyjnego.

Jacek Król zwrócił uwagę, iż zapotrzebowanie na osiedle Żabieniec powinno być
większe, ponieważ w tygodniu jest dziennie zaplanowane 7-8 kursów. Radny poradził,
aby młodzież się nie poddawała, jeśli od jednej osoby usłyszy sprzeciw, ponieważ
dużo starszych osób nie rozumie nowego pokolenia.

Ireneusz Wiśniewski zadeklarował otwarcie na współprace.

Przewodniczący komisji podziękował za aktywny udział przedstawicieli młodzieży.

Ad 6.
Zaopiniowanie wniosku o nadanie pośmiertnie Panu Norbertowi Bickowi tytułu
„Zasłużony dla miasta Kędzierzyn-Koźle”.
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Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z brakiem pytań
poddał pod głosowanie ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak,
Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
NIEOBECNI (1)
Katarzyna Dysarz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosami ,,za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy gminy
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z brakiem pytań
poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak,
Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
NIEOBECNI (1)
Katarzyna Dysarz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosami ,,za”) przyjęła ww. projekt uchwały.
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Ad 5.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 21 listopada 2023 r. godz. 16:00.

Ad 6.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:45
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


